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Protokół   

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej Inwentaryzacji  

i Handlu, odbytego w dniu 25.06.2018r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

 

Posiedzenie trwało od godz. 14:00 – 16:00. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka    - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka   - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork   - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku    - Tomasz Siekierka 

5. Kierownik ds. Zasobów Komunalnych  - Jadwiga Szczukowska – Wrzeszcz 

 

 

Posiedzenie otworzył i przewodniczył mu p. Henryk Szwochet Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów. Po powitaniu zebranych przedstawił on porządek obrad spotkania który 

obejmował: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały dotyczącej wysokości wynagrodzenia Burmistrza 

Więcborka.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały dotyczącego udzielania dotacji spółkom wodnym. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wniesienia skargi na zarządzenia zastępcze  

nr 179/2018 Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. 

6. Informacja Dyrektora ZGK o podłączeniach do sieci wodociągowej i kanalizacyjnej  

w roku 2017 oraz remontach tych sieci. 

7. Informacja Dyrektora ZGK w zakresie remontów wykonanych w zasobach 

mieszkaniowych Gminy Więcbork. 

8. Informacja Burmistrza Więcborka o wyniku rozmów z Polskimi Kolejami Państwowymi  

w sprawie ulicy Dworcowej w Więcborku. 

9. Sprawy różne. 

 

Do powyższego zaproponowano wprowadzenie następujących zmian: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli na plaży przy jeziorze Konicznym w miejscowości Lubcza. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia – schronisku dla osób bezdomnych  
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3. i schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi nie będącymi jednostkami 

organizacyjnymi Gminy Więcbork, a realizującymi zadania własne gminy w zakresie 

udzielania schronienia osobom bezdomnym, które ostatnie stałe miejsce zameldowania 

posiadały na terenie gminy Więcbork. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą Klub 

„Senior+”, będącego jednostką organizacyjną pomocy społecznej, w formie klubu 

samopomocy i połączenia go z miejsko-Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej  

w Więcborku oraz w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w tym ośrodku wsparcia. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych  

i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

 

Pozostałe punkty porządku obrad przyjmują numerację dalszą. 

 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad porządkiem obrad po wprowadzeniu 

zmian. 

 

Obecnych 11 radnych 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

W dalszej części zgodnie z przyjęta tematyka głos zabrał Zastępca Burmistrza Więcborka 

p. Jacek Masztakowski przedstawiając projekt uchwały w sprawie  utworzenia miejsca 

okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na plaży przy jeziorze Konicznym  

w miejscowości Lubcza. 

 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że w przypadku gdy nie jest 

uzasadnione utworzenie kąpieliska, rada gminy może wyrazić, w drodze uchwały będącej 

aktem prawa miejscowego, zgodę na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli, funkcjonującego przez okres nie dłuższy niż 30 dni w roku kalendarzowym, 

określając sezon kąpielowy dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. 

Organizator miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, w terminie nie krótszym niż 

30 dni przed planowanym otwarciem miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, 

przekazuje wójtowi, burmistrzowi lub prezydentowi miasta wniosek o wyrażenie zgody na 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. Wniosek złożył Urząd 

Miejski w Więcborku, który będzie organizatorem miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli. Ze względu, iż na plaży w Lubczy w czasie weekendów występuje zwiększona 

liczba kąpiących się osób, a położenie oraz dostępność nie uzasadniają tworzenia w tym 

miejscu kąpieliska, dlatego też z uwagi na dotychczasową praktykę słusznym wydaje się 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. Zgodnie z art. 39 ust. 7 

Prawa wodnego przekazano do zaopiniowania projekt uchwały Wodom Polskim, 

właścicielowi wód oraz właściwemu organowi Inspekcji Ochrony Środowiska  

i powiatowemu inspektorowi sanitarnemu. Projekt został zaopiniowany pozytywnie. 

Z racji tego, iż przyjecie uchwały i procedura publikacji przesunięta została w czasie  

w związku z oczekiwaniem na opinię właściwego organu z projektu usuwa się trzy pierwsze 

wskazane okresy sezonów kąpielowych. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
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Radny Andrzej Wenda rozumiał, że od 30 czerwca do 1 lipca formalnie na kąpielisku 

będzie już jakiś ratownik. 

 

Tak, będzie to dwóch ratowników - potwierdził Zastępca Burmistrza Więcborka. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 11 radnych 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

Jako kolejne przedstawione zostały projekty uchwał przygotowane przez Miejsko-Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku. Omówił je Dyrektor Jednostki  

p. Tomasz Siekierka. 

 

a) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w ośrodkach wsparcia – schronisku dla osób bezdomnych i schronisku dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi nie będącymi jednostkami organizacyjnymi 

Gminy Więcbork, a realizującymi zadania własne gminy w zakresie udzielania 

schronienia osobom bezdomnym, które ostatnie stałe miejsce zameldowania posiadały na 

terenie gminy Więcbork. 

 

Do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy między innymi udzielanie 

schronienia, osobom tego pozbawionym. Na podstawie art. 97 ust. 5 ustawy z dnia 12 marca 

2004r. o pomocy społecznej, rada gminy jest upoważniona do ustalenia w drodze uchwały,  

w zakresie zadań własnych, szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w ośrodkach wsparcia. W myśl art. 51 ust. 4 wyżej wymienionej ustawy schronisko dla osób 

bezdomnych zalicza się do ośrodków wsparcia. Zmianą ustawy o pomocy społecznej, została 

wprowadzona nowa forma ośrodka wsparcia, jakim jest schronisko dla osób bezdomnych  

z usługami opiekuńczymi, stąd konieczność zmiany dotychczas obowiązującej uchwały  

w zakresie zasad ponoszenia odpłatności. Osoby nie ponoszą opłat, jeżeli dochód osoby 

samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kwoty kryterium 

dochodowego. W związku z powyższym należało ustalić zasady odpłatności dla osób, rodzin, 

których dochód jest wyższy od ustawowego kryterium dochodowego. Jest to zgodne z zasadą 

pomocniczości w pomocy społecznej, traktowanej jako wsparcie niejako domykające, 

wspomagające osobę w jej dążeniu do wyjścia z tymczasowej trudnej sytuacji życiowej, przy 

wykorzystaniu jej własnych możliwości oraz uprawnień. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Obecnych 11 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 
b) w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą Klub „Senior+”, będącego jednostką 

organizacyjną pomocy społecznej, w formie klubu samopomocy i połączenia go  

z Miejsko-Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Więcborku oraz w sprawie 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w tym ośrodku wsparcia. 
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Celem niniejszej uchwały jest w szczególności zapewnienie wsparcia seniorom osobom 

Nieaktywnym zawodowo w wieku 60 plus, będących mieszkańcami gminy Więcbork poprzez 

umożliwienie korzystania z oferty na rzecz społecznej aktywizacji, w tym oferty 

prozdrowotnej, obejmującej także usługi w zakresie aktywności ruchowej, edukacyjnej, 

kulturalnej, rekreacyjnej i opiekuńczej, w zależności od potrzeb stwierdzonych w środowisku 

lokalnym. Powołanie Klubu "Senior+" jest uzasadnione względami społecznymi. Klub 

"Senior+" działał będzie w strukturach MGOPS w Więcborku. Utworzenie klubu 

współfinansowane będzie ze środków pozyskanych przez gminę Więcbork w ramach 

programu wieloletniego „Senior+” na lata 20152020. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Obecnych 11 radnych 

 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

c) w sprawie opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych i specjalistycznych usług 

opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi. 

 

 

Zgodnie z §5 ust. 2 Załącznika do uchwały Nr VII/39/2015 Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 29 kwietnia 2015r. w sprawie przyjęcia Szczegółowych warunków przyznania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 

z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat jak również tryb ich pobierania, do właściwości Rady Gminy należy 

ustalenie w drodze uchwały pełnej opłaty za 1 godzinę usług.  

Do wyliczenia wysokości opłaty przyjęto następujące dane: 

Kwota wydatków na świadczenie usług opiekuńczych za 2017 r. 667.493,69 zł 

Czas pracy wszystkich opiekunek w 2017r. (zgodnie z wymiarem czasu pracy) – 30.682 

godzin 667.493,69 zł / 30.682 godzin = 21,76 zł/godzinę. 

 

Pytań nie było 

 

Obecnych 11 radnych 

 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

W trakcie trwania kolejnego punktu porządku obrad skład radnych uzupełnił radny 

Władysław Rembelski /obecnych 12 radnych/ 

 

Projekty uchwał finansowych omówiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018r., 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego z dnia 14.06.2018 r.  informującego  
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o przyznaniu dotacji dla Gminy Więcbork w ramach programu „Wspieranie opieki nad 

miejscami pamięci i trwałymi upamiętnieniami w kraju" w kwocie 113.970,00 zł  

z przeznaczeniem na remont kaplicy i terenu przyległego miejsca pamięci narodowej  

w Karolewie. W planie finansowym dochodów zmiany ujęte zostały w rozdziale 71035 w 

§2020 natomiast po stronie wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w tym samym 

rozdziale w §4270. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.1.3120.3.27.2018 z dnia 15 czerwca 2018r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85504 o kwotę 20.260,00 zł  

z przeznaczeniem na zabezpieczenie kosztów realizacji Programu „Dobry Start"  

z zastrzeżeniem, iż na wynagrodzenia i inne środki dla osób realizujących zadania 

związane z realizacją programu, Gmina przeznaczy nie mniej niż 80% dotacji otrzymanej 

na koszty realizacji. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały  

w §3020, §4010, §4110, §4120, §4210, §4280, §4440 i §4700. 

3. Zmniejsza się plan finansowy dochodów majątkowych w rozdziale 60016 w §6630  

o kwotę 18.200,00 zł w związku z zawarciem w dniu 04 maja 2018 r. umowy nr 

UM_RW,7152,1,084.2018 określającą maksymalną kwotę dofinansowania z budżetu 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na poziomie 76,800,00 zł w realizacji zadania pn. 

„Przebudowa części drogi gminnej nr 020217C na odcinku Zabartowo - Puszcza - odcinek 

drogi długości 1000 m w km 1+649.59 - 2+649.56". 

4. Zmniejsza się plan finansowy dochodów majątkowych w rozdziale 75095 w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku 

gospodarczego na klub samopomocy dla mieszkańców Gminy Więcbork oraz 

pomieszczenia socjalne wraz z budową parkingu" o kwotę 677.404,00 zł w związku  

z prawdopodobieństwem nierozliczenia i nieotrzymania w br. całości dofinansowania  

z budżetu środków europejskich wynikającego z umowy o przyznanie pomocy. Kwota 

zmniejszenia dofinansowania z budżetu środków europejskich ujęta została w dochodach 

majątkowych 2019 r. Jednocześnie w zakresie wydatków inwestycyjnych w tym zadaniu 

dokonuje się aktualizacji planu w oparciu o umowę o przyznanie pomocy. 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 w §0960 o kwotę 300,00 zł  

w związku z otrzymaniem darowizny z Banku Spółdzielczego w Więcborku na 

organizację Dnia Dziecka w Sołectwie Czarmuń, Po stronie wydatków darowizna ujęta 

została w rozdziale 92195 w §4300. 

6. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 90001 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa 

kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami na ul. 28 stycznia oraz części ul. Wyzwolenia  

w Więcborku" w zakresie: 

 dochodów majątkowych w §6257 o kwotę 1.061.547,00 zł, 

 wydatków majątkowych w §6057 i §6059 o łączną kwotę l .458.310,00 zł. 

Zmiany wynikają z rezygnacji w bieżącym roku budżetowym z realizacji 

przedmiotowej inwestycji. Inwestycja ta ma być realizowana z udziałem środków 

unijnych (stosowny konkurs jest ogłoszony - Gmina złożyła wniosek). W związku  

z powyższym wykonanie zadanie zostanie ujęte w budżecie roku 2019. 

7. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 90001 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa 

kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami we wsi Runowo Krajeńskie" w zakresie: 

 dochodów majątkowych w §6257 o kwotę 3.886.791,00 zł, 

 wydatków majątkowych w §6057 i §6059 o łączną kwotę 5.218.116,00 zł. 

Zmiany wynikają z rezygnacji w bieżącym roku budżetowym z realizacji 

przedmiotowej inwestycji. Inwestycja ta ma być realizowana z udziałem środków 
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unijnych (stosowny konkurs jest ogłoszony - Gmina złożyła wniosek). W związku  

z powyższym wykonanie zadanie zostanie ujęte w budżecie roku 2019. 

8. Zmniejsza się plan finansowy dochodów majątkowych w rozdziale 92695 w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie Gminy 

Więcbork" o kwotę 70.793,00 zł w związku z prawdopodobieństwem nierozliczenia  

i nieotrzymania w br. dofinansowania z budżetu środków europejskich. 

Jednocześnie w zakresie wydatków inwestycyjnych w tym zadaniu dokonuje się 

aktualizacji planu w oparciu o umowę o przyznanie pomocy, 

9. Zmniejsza się plan finansowy dochodów majątkowych w rozdziale 92695 w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej przy promenadzie, 

obręb Śmiłowo" o kwotę 79,752,00 zł w związku z prawdopodobieństwem nierozliczenia 

i nieotrzymania w br. dofinansowania z budżetu środków europejskich. Jednocześnie  

w zakresie wydatków inwestycyjnych w tym zadaniu dokonuje się aktualizacji planu  

w oparciu o umowę o przyznanie pomocy. 

10. Zmniejsza się plan finansowy dochodów majątkowych w rozdziale 92695 w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Budowa mola przy promenadzie na Jeziorze Więcborskim wraz  

z infrastrukturą towarzyszącą" o kwotę 254.545,00 zł z uwagi na konieczność wykonania 

aktualizacji kosztorysu tego zadania. Po aktualizacji wartość zadania wzrosła do kwoty 

1.420,00,00 zł. Zatem planuje się realizację zadania dwuetapowo. W br. planowana 

wartość robót aktualnie wynieś ma 518.000,00 zł. Pozostała wartość zadania ujęta została 

w planach budżetowych roku 2019 i wyniosła 902.000,00 zł. Wartość dofinansowania  

z budżetu środków europejskich również ujęta została w dochodach majątkowych 2019 r. 

11. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 70005§0770 o kwotę 3.000,00 zł (wpływ z tytułu odpłatnego nabycia nieruchomości 

gminnych), 

 75023§0970 o kwotę 4.000,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

 75085§0970 o kwotę 1.500,00 zł (wpływy z różnych dochodów - wpływ kwot 

ściągniętych egzekucyjnie od byłego pracownika), 

 75615§0340 o kwotę 800,00 zł ( wpływy z podatku od środków transportowych). 

 75615§0500 o kwotę 1.200,00 zł i 75616§0500 o kwotę 10.000,00 zł (wpływy  

z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

 75616§0910 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości podatkowych), 

 75618§0460 o kwotę 1.000,00.zł (wpływy z opłaty eksploatacyjnej), 

 75616§0500 o kwotę 27.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności 

cywilnoprawnych), 

 75618§0490 o kwotę 750,00 zł (wpływy z opłaty za umieszczenie urządzeń  

w pasie drogowym), 

 75618 §0690 o kwotę 1.000,00 zł (wpływ opłaty dodatkowej za przyjęcie oświadczeń 

o wstąpieniu w związek małżeński poza urzędem stanu cywilnego), 

 75814§0920 o kwotę 5.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 80101 §0610 o kwotę 150,00 zł (wpływ z opłat za wydanie duplikatów dokumentów), 

 80101§0840 o kwotę 355,00 zł i 80104§0840 o kwotę 25,00 zł (wpływy ze sprzedaży 

złomu zdemontowanego w placówkach oświatowych), 

 80101 §0970 o kwotę 30,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

 85202§0970 o kwotę 2.000,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt 

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 85203§0970 o kwotę 80,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 
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 85502§2360 o kwotę 6.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań  

z zakresu administracji rządowej), 

 90002§0910 o kwotę 600,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi), 

 90019§0690 o kwotę 8.000,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze 

środowiska). 

 92695§0830 o kwotę 2.328,00 zł (wpływ dochodów z tytułu wynajmu sprzętu 

wodnego w okresie letnim). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym 

zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

12. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 01008 w §2830 o kwotę 50.000,00 zł 

z przeznaczeniem na dotację dla spółek wodnych na realizację zadań związanych  

z bieżącym utrzymaniem wód i urządzeń wodnych. 

13. W rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4170 o kwotę 13.000,00 zł z przeznaczeniem na 

sfinansowanie napraw pojazdów gminnych, konserwacji fontanny oraz wykonania 

przeglądów drogowych dróg lokalnych, 

 zmniejsza się plan finansowy w §4210 o kwotę 9.000,00 zł w ramach środków 

funduszu sołeckiego Sołectwa Zabartowo z przeznaczeniem na realizację zadania 

inwestycyjnego pn.: „Budowa drogi we wsi Zabartowo", 

 zwiększa się plan finansowy w §4300 o kwotę 50.000,00 zł w celu sfinansowania 

skarpowania poboczy dróg gminnych w celu poprawy odwodnienia pasa 

drogowego. 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa drogi we wsi 

Zabartowo" o wartości 44.000,00 zł, 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa drogi gminnej nr 

020218C relacji droga nr 241 - Pęperzyn oraz skrzyżowania z drogami 

publicznymi kategorii powiatowej" o wartości 505.200,00 zł, w tym kwota 

90.000,00 zł została przesunięta z zadania pn.: „Przebudowa drogi we wsi 

Pęperzyn gm. Więcbork". 

14. Dokonuje się zwiększenia planu finansowego wydatków w rozdziale 75075 w §4300  

o kwotę 5.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług promujących Gminę Więcbork. 

15. W rozdziale 75095 w planie finansowym wydatków, oprócz zmian ujętych w pkt 4 

uzasadnienia, dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 5.000,00 zł w celu sfinansowania 

bieżącej działalności UM w Więcborku, 

 zwiększa się plan finansowy w §4309 o kwotę 136,00 zł w związku z aneksem  

nr l do Umowy Partnerskiej nr WCF-I.433.UE.335/2017 z dnia 27.06.2017r. 

dotyczącego realizacji projektu „Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0" gdzie plan 

wydatków bieżących został zwiększony o środki niewykorzystane w 2017r. 

16. W dziale 801 dokonano zmian w planach finansowych placówek oświatowych w związku 

z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

17. W rozdz.85215 w §3110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 25.072,00 zł. Są to 

wydatki związane z wypłatą dodatków mieszkaniowych. Weryfikacja dokumentacji 

stanowiąca o zaangażowaniu środków na najbliższe pół roku daje informację, że liczba 

osób uprawnionych jest mniejsza zatem i wartość wypłaconych świadczeń będzie niższa. 

18. Dokonuje się zwiększenia planu finansowego wydatków w rozdziale 85506 o kwotę 

377.676,00 zł w związku z planowanym rozpoczęciem działalności od września br. klubu 
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dziecięcego w Więcborku. Zaplanowane wydatki obejmują remont pomieszczeń oraz ich 

kompleksowe wyposażenie. Ponadto w planie, ujęte zostały także koszty wynagrodzeń 

pracowniczych. Gmina Więcbork złożyła wniosek do Urzędu Marszałkowskiego  

w związku z ogłoszonym konkursem w ramach RPO na dofinansowanie organizacji  

i funkcjonowania klubu dziecięcego „Więcborski Maluszek". Wartość procentowa 

dofinansowania to 85% kosztów kwalifikowanych. W przypadku pozytywnego 

rozstrzygnięcia projekt realizowany będzie przez 24 m-ce. 

19. Dokonuje się zwiększenia w planie finansowym wydatków w rozdziale 92109 w §4260  

o kwotę 600,00 zł na sfinansowanie opłaty przyłączeniowej do sieci energetycznej  

w świetlicy w Śmiłowie. 

20. W rozdziale 92695 w planie finansowym wydatków, oprócz zmian ujętych w pkt. 8-10 

uzasadnienia, dokonano zwiększenia w §4210 i §4300 na łączną kwotę 20.000,00 zł celem 

zapewnienia środków na kompleksowe przygotowanie obiektów sportowych  

i rekreacyjnych do sezonu letniego. 

 

 

Radny Jan Antczak pytał, do kogo należy droga w Pęperzynie, na której planowana jest 

wspomniana w zmianach inwestycja. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, ze chodzi o drogę gminną, która jest drogą dojazdową 

do Szkoły Podstawowej w Pęperzynie. Odcinek o którym mowa zaczyna się przy 

skrzyżowaniu z drogą powiatową a kończy przy Szkole. Inwestycja obejmuje chodzik  

i jezdnię. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński  zgłosił swoje wątpliwości co do budowy molo w Więcborku. 

Mówił, że kiedy podjęto temat budowy skazywano na kwotę 500.000,00 zł – 600.000,00 zł, 

potem pojawiła się wartość 800.000,00 zł, a w tej chwili jest to już 1.400.000,00 zł. Zgodnie z 

informacją nie będzie to zrealizowane w roku bieżącym, wiec obawia się, że kiedy dojdzie do 

wykonania w roku 2019 kwota ta może jeszcze wzrosnąć. Pytał, czy nie jest to zbyt wysoka 

cena na taką inwestycję. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork zwróciła uwagę, że aktualna propozycja jest taka, by przyjąć to 

w kwocie 1.420.000,00 zł i taka też kwota będzie stanowiła podstawę ogłoszenia przetargu.  

Jeżeli wykonawca zadeklaruje wykonawstwo za tą kwotę, niezależnie od dwuetapowości 

inwestycji, będzie go obowiązywała taka kwota jaką poda w przetargu. 

 

Burmistrz Więcborka  stwierdził, że w kwestii kosztów budowy molo, jak się okazało 

Gmina była chyba zbyt wielkim optymistą. Przetarg i ceny, jakie pojawiły się na rynku 

zweryfikowały możliwości Gminy. Nie jest to jednak, jedynie specyfika tej inwestycji ale 

generalna tendencja na rynku przetargowym. Obecnie przetargi na wykonanie inwestycji 

infrastrukturalnych wyglądają tak, że za cenę pierwotnie założoną – kosztorysową, ciężko 

dziś cokolwiek zrealizować. To co przyświecało złożonej dziś propozycji, to to, że bardzo 

wielu mieszkańców, pomimo różnych opinii, kiedy pojawił się temat budowy mola, pytało 

kiedy zadanie będzie realizowane. Wielu z mieszkańców żyje ta inwestycją i są zdania, że 

jeżeli chodzi o specyfikę Więcborka, jako miejscowości turystycznej, jest ona zasadna. Po 

rozstrzygnięciu pierwszego przetargu na tą inwestycję poinformował radnych o jego wyniku  

i zaproponował radnym sfinansowanie tej inwestycji i rozłożenie jej w okresie dwóch lat 

2018-2019. Głównym założeniem jest zrealizowanie tej inwestycji, o ile będzie taka 

możliwość,  w roku bieżącym, a finansowanie rozłożyć na dwa lata. Chodzi o to, żeby nie 

zakłócić proporcji dotyczących wydatków na infrastrukturę drogową. 
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Radny Kazimierz Wilczyński odparł, że wypowiedział się w tej sprawie między innymi  

w kontekście tego, jaka większość nagminnie przesiaduje na ławeczkach zlokalizowanych 

przy promenadzie. W Większości są to osoby spożywające napoje alkoholowe i nie inaczej 

będzie po wybudowaniu molo, a może jedynie jeszcze bardziej niebezpiecznie. Jeżeli zatem 

inwestycja zostanie zrealizowania należy zadbać o umieszczenie przed obiektem tabliczki  

z odpowiednim zakazem. 

 

Rozumiem obawy Pana Radnego ale jeżeli chcielibyśmy tak patrzeć, to  praktycznie nie 

powinniśmy robić żadnych inwestycji infrastrukturalnych typu siłownia napowietrzna itp. 

Dziś byłem w Wituni, żeby zweryfikować informacje radnego Kałaczyńskiego i zauważyłem, 

że na instrukcji obsługi jednego z  urządzeń pojawiły się ślady szminki. I tak coś, co dopiero 

zostało zamontowane już w pewnym stopniu naruszono. Kwestia stanu urządzeń w dużej 

mierze będzie zależała od nas samych i tego, czy będziemy zawracali uwagę, jak ktoś się 

zachowuje w danym miejscu, i jak z tego korzysta, interweniując poprzez odpowiednie służby 

– mówił Burmistrz Więcborka. 

 

Radny Antczak powiedział, że całkowicie zgadza się z Burmistrzem Więcborka i podobnie 

jak on uważa, że budowa molo powinna rozpocząć się jeszcze w bieżącym roku i być 

kontynuowana w roku kolejnym. Inwestycję obiecano mieszkańcom, wielu z nich pyta o jej 

realizację, a z uwagi na turystyczny charakter Więcborka tym bardziej jest ona pożądana  

w przedmiotowym miejscu.  

 

Zastępca Burmistrza Więcborka wskazał, że zawsze przy tego typu inwestycjach można 

użyć kontrargumentu, że „może więcej środków należałoby przeznaczyć na drogi, może na 

głosujące dzieci” itp. „Nie samym chlebem człowiek żyje”. Przytoczył przykład głosów, jakie 

pojawiły się przy okazji budowy w Polsce stadionów na Euro. Wówczas utyskiwano ile to 

pieniędzy te inwestycje pochłonęły, a teraz odwiedzający obiekty mówią, że była to 

konieczna i potrzebna inwestycja otwierająca nas na Europę. Zatem nie należy nigdy tak 

zestawiać inwestycji bardzie i mniej potrzebnych, bo kontrargument zawsze się jakiś znajdzie, 

i nigdy nic pożytecznego się nie wykona. Uważa, że oprócz inwestycji strategicznych, należy 

również uwzględniać te wizerunkowe rzutujące na atrakcyjność gminy i jej postrzeganie 

przez turystów. Może to właśnie molo zainspiruje jakiegoś artystę i ten nakręci tu teledysk, 

czy film, który w ten sposób będzie promocją dla Więcborka. Będzie to też na pewno świetne 

miejsce do robienia atrakcyjnych zdjęć wakacyjnych i nie tylko.  

 

Radny Kałaczyński wyraził pogląd, że molo owszem powinno być ale nie za wszelką cenę. 

Nie należy robić nie przemyślanych rzeczy. Wygląda na to, że ktoś w przetargu podał kwotę 

ponad milion złotych i Gmina teraz „goni” do tej kwoty kosztorys, żeby zadanie wykonać. 

Pomost na plaży i sama plaża w Więcborku to bardzo urokliwe miejsca i równie dobrze 

można tak robić zdjęcia, czy kręcić filmy. Jest przekonany, że środki, które Gmina chce 

przeznaczyć na budowę molo, należałoby przeznaczyć na odwodnienie ulic przy okazji 

zadania, które planuje Zarząd Dróg Wojewódzkich na  swojej drodze w Więcborku /nowa 

nakładka asfaltowa przy ulicy Mickiewicza/. To też jest wizytówka Więcborka. Wcześniej był 

za wykonaniem molo ale z kwotę 500.000,00 zł – 600.000,00 zł, teraz uważa, że należałoby 

się mocno zastanowić, czy za taką kwotę należy upierać się, by ta inwestycję wykonać. 

 

Radna Beata Kopta mówiła, że uczestniczy obecnie w cyklu szkoleń dotyczących 

opracowania strategii rozwoju oświaty i tam jednym z punktów było wykazanie atrakcyjności 

Gminy i tego, czym może ona się pochwalić. Sugerując się wypowiedzią przedmówcy radna 

stwierdziła, że trudno byłoby w tym momencie pochwalić się odwodnieniem, bo chodzi o coś 

spektakularnego i atrakcyjnego dla oka. Było tam wiele gmin np. Świecie, czy Inowrocław   

i one miały się czym pochwalić. Natomiast Gmina Więcbork mogła jedynie postawić na 
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turystykę  i rozrysować bazę turystyczną, jaką dysponuje. Według radnej jest to atut gminy  

i należy ten kierunek rozwijać, i wspierać. 

 

Burmistrz Więcborka podkreślił ponownie, że inwestycje infrastrukturalne: w infrastrukturę 

drogową oraz bieżące remonty dróg są w tej kadencji traktowane, jako priorytet ale nie 

oznacza to, że nic więcej Gmina nie będzie prócz tego robić. Za chwilę sami mieszkańcy 

zaczną pytać, co zrobiono więcej. Mieszkańca, który ma zrobioną drogę mało interesuje inna 

droga. Decyzja o wykonaniu mola nie była łatwą decyzją, bo wolałby wykonać ją za 

pierwotnie założoną kwotę ale przyszło się samorządowcom mierzyć z takimi nie innymi 

realiami na rynku i trzeba temu sprostać. Pomimo tego, Gmina nie zaburza proporcji 

inwestycyjnych, wydatki na drogi systematycznie rosną /kolejnym dowodem są przedłożone 

zmiany/ i pokazuje, że chce zrównoważonego rozwoju. Niejednokrotnie w swoich 

wystąpieniach wskazywał, że chce zrównoważonego rozwoju dla całej gminy, dlatego też 

wiele inwestycji, inwestycji rozproszonych w wielu sołectwach, tak, by mieszkaniec żadnego 

sołectwa nie czuł się pominięty, czy zapomniany. Droga, o której mówił radny będzie 

remontowana. Gmina czyniła wiele starań w tym względzie i przeprowadziła wiele rozmów  

z Zarządem Dróg Wojewódzkich, aby zadanie sfinalizować. Nie jest wcale takie oczywiste, 

że zarządca drogi wie, że droga jest w złym stanie i z marszu ją remontuje.   

 

Radny Antczak przypomniał, że po decyzji o remoncie budynku przy Urzędzie Miejskim, 

też było wiele głosów  mało pochlebnych. Teraz sama budowla, jak i teren parkingu zaczyna 

imponować. Na pewno będzie to ładna wizytówka miasta. Molo w zestawieniu z Rynkiem 

Miejskim, będzie kolejnym atrakcyjnym miejscem w mieście. Targowisko Miejskie, to też 

obiekt, którym można się pochwalić. Osobiście jest za wykonaniem mola w Więcborku  

i będzie głosował za przyjęciem zmian w budżecie. 

 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że każda decyzja przedstawiana w zmianach budżetowych, 

jako propozycja, jest decyzją wielokrotnie przemyślaną i przeanalizowaną. Każdy wydatek 

można zanegować potrzebą innego wydatku. Jeżeli chce się zrealizować pięćdziesiąt 

przedsięwzięć, a potrzebnych jest sto, to tym pięćdziesiąt realizowanych można 

przeciwstawić te Rugie pięćdziesiąt nierealizowanych, jako ważniejsze. 

 

Radny Andrzej Wenda stwierdził, że Gmina powinna realizować inwestycje, które leżą  

w jej zakresie kompetencji, a Zarząd Dróg Wojewódzkich, to co należy do ich obowiązków. 

Można ich wspierać ale nie finansowo, gdyż Gmina ma swoje inwestycje i swoje wydatki. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka  nawiązując do remontu ulicy Mickiewicza i Pocztowej  

w Więcborku i stwierdzenia radnego Kałaczyńskiego, że Gmina „goni za jakąś kwotą” i daje 

wyraz temu poprzez ustalenie takiej kwoty zadania, aby sprostać kosztorysowi, zauważył ze 

dziś są właśnie takie realia. Z tymi realiami mierzy się Powiat Sępoleński, który do 

planowanego remontu dróg musi dołożyć 3.000.000,00 zł i Zarząd Dróg Wojewódzkich. Ten 

ostatni wstępnie wycenił remont ww. ulic w Więcborku na kwotę 150.000,00 zł, a najtańsza 

oferta przetargowa wyniosła 380.000,00 zł. /najwyższa 500.000,00 zł/. Ceny strasznie 

galopują i to co zakładano w listopadzie ubiegłego roku w kwocie 100.000,00 zł teraz wynosi 

200.000,00 zł – 250.000,00 zł . Dlatego też trzeba korygować budżet i może to wyglądać tak, 

jakby Gmina „goniła” za jakąś niewyobrażalną kwotą. Jeżeli jednak chce się coś zrobić trzeba 

się postarać znaleźć te środki i wykonać zadanie, żeby z drugiej strony nie zarzucono Gminie 

bezczynności. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 12 radnych  
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Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 11 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, 

 

Zmian w Wieloletnie Prognozie Finansowej w 2018r. dokonano w planie dochodów  

i wydatków z uwagi na dotychczasowe zmiany w budżecie Gminy Więcbork. Ponadto, ujęto 

w planie dochodów nadwyżkę budżetową na 2017r., jako źródło finansowania rozchodów  

w latach 2019-2020 oraz częściowo planowanego deficytu w 2018r. . Przyjęta nadwyżka 

umożliwia rezygnację z planowanego zaciągania w 2018r. kredytu w kwocie 466.010.95 zł 

oraz planowanie budżetu zrównoważonego na 2019r.. Zmiany w parametrach przychodów  

i rozchodów wymuszają korektę kwoty długu w całym okresie obowiązywania WPF oraz 

korektę wyniku budżetu, aby spełnić zasadę przyjętą w §5 uchwały. Ponadto, w załączniku 

przedsięwzięć dokonano następujących zmian: 

 

1. zwiększa się limit wydatków na 2018r. w zadaniu pn.: „Termomodernizacja budynków 

placówek oświatowych na terenie gminy Więcbork – Szkoła Podstawową w Jastrzębcu  

i Szkoła Podstawowa w Zakrzewku”. Limit został zwiększony do kwoty 624.747,00 zł  

i jest zgodny z aktualnie obowiązującym planem inwestycyjnym Gminy Więcbork. 

2. Wprowadza się nowe zadanie pn.: „ Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami na 

ul. 28. Stycznia oraz części ul. Wyzwolenia w Więcborku” z limitem wydatków na 2018r. 

w wysokości 8.595,00 zł  i na 2019r. w kwocie 1.461.300,00 zł, 

3. Wprowadza się nowe zadanie pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami we 

wsi Runowo Krajeńskie” z limitem wydatków na 2018r. w wysokości 8.595,00 zł i na 

2019r. w kwocie 5.080200,00 zł, 

4. Wprowadza się nowe zadanie pn.: „Budowa mola przy promenadzie na jeziorze 

Więcborskim wraz z infrastrukturą towarzyszącą” z limitem wydatków na 2018r.  

w wysokości – 518.000,00 zł i na 2019r. w kwocie 902.000,00 zł, 

5. Wprowadza się nowe zadanie pn.: „Więcborski Maluszek- organizacja i funkcjonowanie 

klubu dziecięcego w Więcborku” z limitem wydatków majątkowych na 2019r.  

w wysokości 159.050,00 zł (modernizacja placu zabaw i zakup klimatyzatora) oraz 

limitem wydatków bieżących na rok 2018 w kwocie 377.676,00 zł9remont pomieszczeń  

i kompleksowe ich wyposażenie, pomoce dydaktyczne, zabawki, wynagrodzenia  

i obsługa), na rok 2019 w wysokości 805.804,00 zł ( dalsze doposażenie, wynagrodzenia  

i obsługa) i rok 2020 w kwocie 480.294,00 zł. realizacja zadania ma trwać 24 miesiące. 

Projekt może uzyskać dofinansowanie z RPO w wysokości 85% kosztów 

kwalifikowanych. 

6. W zadaniu pn.: „Przebudowa i rozbudowa Sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej nr 1 

w Więcborku” limit wydatków z 2019r. został przeniesiony na 2022r. 

Zadania wymienione w pkt. 2-5 mają być realizowane z dofinansowaniem ze środków 

budżetu UE, stąd po stronie dochodów ujęto kwoty planowanego dofinansowania. 

 

 

Pytań nie było. 

 

Obecnych 12 radnych 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
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Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Więcborka omówił 

Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

 

Przedmiotowa uchwała reguluje miesięczne wynagrodzenie Burmistrza Więcborka 

począwszy od dnia 1 lipca 2018 r. Jej zmiana został spowodowana wejściem w życie nowego 

Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 15 maja 2018 r. w sprawie wynagradzania 

pracowników samorządowych, która wprowadziła nowe stawki wynagrodzenia zasadniczego 

oraz funkcyjnego m.in. dla burmistrzów w gminach do 15 tys. mieszkańców. Proponowana 

wysokość wynagrodzenia jest niższa od dotychczasowego o kwotę 52,00 zł. Burmistrz 

Więcborka już na początku kadencji zadecydował o przyjęciu niższego wynagrodzenia niż 

poprzednik. Obecne przepisy dają nawet możliwość podwyższenia tegoż wynagrodzenia, 

aczkolwiek będąc konsekwentnym Burmistrz zastosował się do nowych przepisów prawa, 

stąd wywołany projekt uchwały. 

 

Projekt ustala dla Burmistrza Więcborka następujące składowe wynagrodzenia: 

 

1) miesięczne wynagrodzenie zasadnicze w wysokości: 4.700,00 zł.; 

2) stawkę dodatku funkcyjnego w wysokości: 1.900,00 zł.; 

3) dodatek specjalny w wysokości 28 % pobieranego miesięcznego wynagrodzenia 

zasadniczego i dodatku funkcyjnego w wysokości:1.848,00 zł.; 

4) dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20 % pobieranego miesięcznego 

wynagrodzenia zasadniczego w wysokości: 940,00 zł 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że od momentu wprowadzenia nowego rozporządzenia 

trwa dyskurs prawników, czy rada ma obowiązek podjęcia niniejszej uchwały. Według opinii 

prof. Rakoczego, która jest w jego posiadaniu, wskazane jest jasno, że rozporządzenie jest 

takim samym aktem prawnym, jak uchwała rady miejskiej. Ustawa natomiast mówi, że do 

wyłącznej kompetencji rady należy ustalenie wynagrodzenia prezydenta, burmistrza i wójta. 

Nigdzie nie ma zaś zapisu ustawowego zobowiązującego radę miejską do podjęcia uchwały  

w przypadku zmiany rozporządzenia. W jego przypadku akurat można pokazać abstrakcyjnie, 

że według nowych niższych widełek mógłby mieć uposażenie wyższe niż do tej pory. Nie  

o to jednak chodzi. Na początku kadencji powiedział, że jeżeli Gmina ma oszczędzać, to 

należy zacząć od siebie i tą deklarację podtrzymuje. Obniżka o kwotę 52,00 zł wynika z tego, 

że przepisy dotyczące dodatku specjalnego mówią, że może on wynosić od 20-40%, 

natomiast przygotowując projekt uchwały w ww. sprawie określono go procentowo  

i w przypadku 28%  wychodzi kwota niższa o 52,00 zł, w przypadku 29% kwota  

o kilkanaście złotych wyższa. Jeżeli ma być mniej niech będzie mniej. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 

Obecnych 12 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

c) udzielania dotacji Spółkom Wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji  

i sposobu jej rozliczania. 
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Projekt tej uchwały zakłada uregulowanie  zasad udzielania dotacji spółkom wodnym. Do tej 

pory takie regulacje w gminie nie obowiązywały. Do gminy wpłynął wniosek GSW  

z Więcborka o udzielenie takowej dotacji i o ile Rada taka wolę wyrazi, konieczne jest 

wprowadzenie takiej regulacji uchwałą. O dotację  będzie mogła się starać spółka wodna 

wykonująca zadanie w zakresie bieżącego utrzymania urządzeń wodnych, bądź finansowania 

lud dofinansowania inwestycji na terenie gminy. Żeby ubiegać się o przedmiotową dotację,  

w terminie do 15 października roku poprzedzającego rok  budżetowy, spółka musi złożyć 

wniosek. O ile Gmina będzie w stanie wniosek zrealizować umieści go w planie finansowym 

na kolejny rok. Dotacja nie może przekroczyć 80% wartości zadania (nie więcej niż jest to 

zabezpieczone w budżecie).  Regulacje przewidują możliwość złożenia wniosku przez spółkę 

w trakcie roku budżetowego oczywiście z zastrzeżeniem, iż do dnia podpisania umowy 

Gmina zabezpieczy stosowne środki w budżecie. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Obecnych 12 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

 

Projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi na zarządzenia zastępcze nr 179/2018 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek 

Masztakowski. 

 

Projekt dotyczy wniesienia skargi na zarządzenie zastępcze Wojewody Kujawsko 

Pomorskiego w sprawie zmiany nazwy ulicy Bojowników o Wolność i Demokrację na ulicę 

Tadeusza Suszyńskiego. Zgodnie z informacją, jaka Burmistrz Więcborka przekazał radnym 

na ostatniej sesji, do Urzędu Miejskiego w Więcborku w dniu 28 maja 2018r. wpłynęło ww. 

zarządzenie, które nakazuje zmianę ulicy w związku z niewypełnieniem przez Radę Miejską 

w Więcborku ustawowego obowiązku zmiany nazw ulic - symboli, które propagują 

komunizm w ciągu dwunastu miesięcy od daty wejścia w życie ustawy. Powodem, dla 

którego przedmiotowa uchwała zostaje wywołana jest fakt, że 30 sierpnia 2017r. Rada 

Miejska w Więcborku, dokonała zmiany nazwy tej ulicy, a konkretnie uzasadnienia, które  

w sposób nie budzący wątpliwości wskazywało, ze ulica ta ma upamiętniać wszystkich tych, 

którzy  w sposób pokojowy i zbrojnie walczyli o suwerenność kraju. Wojewoda Kujawsko-

Pomorski z tą argumentacją się nie zgodził, dlatego też wystąpił do Instytutu Pamięci 

Narodowej o wyrażenie opinii w tym temacie. Wojewoda wystąpił do IPN z pismem 16 

października 2017 roku, IPN miał wg prawa maksymalnie dwa miesiące na odpowiedź,  

a opinię tą wydał dopiero 25 kwietnia 2018r. Zatem naruszony został w tym zakresie zapis 

ustawy, który wyraźnie mówi o dwóch miesiącach. Należy też podkreślić, że  mieszkańcy 

ulicy BoWiD z wielkim oburzeniem przyjęli decyzję Wojewody, nie zgadzają się z nią  

i uważają, iż dotychczasowa nazwa w żaden sposób nie propaguje komunizmu, a ta opinia  

z kolei jest zbieżna z tą którą wyrażają sądy administracyjne w całym kraju. Za przykład 

może posłużyć uzasadnienie wyrok Sądu Administracyjnego w Gdańsku, które przytoczone 

zostało radnym na posiedzeniu połączonych Komisji RM w dniu 25.06.2018r. W sądach 

administracyjnych przyjęto zasadę, że taka nazwa propagująca komunizm musi jednoznacznie 

kojarzyć się z komunizmem, bądź też go w sposób jednoznaczny symbolizować, osobom, 

które będą się z nią stykały. Taką nazwa wg Sadu Administracyjnego w Gdańsku jest m.in. 

ulica Stalina, Bieruta, czy Wandy Wasilewskiej. Natomiast ulice: 28 Stycznia, 29 Stycznia, 

Wyzwolenia, czy BoWiD, takiej symboliki nie mają. Istotnym jest również to, że nikt nie 

konsultował z mieszkańcami tej nowej nazwy, a rozmów zasłyszanych, czy też ze stanowiska 
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wskazanego przez radnego Rembelskiego, wynika, że mieszkańcy nie zgadzają się  z takim 

wyborem Wojewody i mają żal, że nikt z nimi tego nie konsultował. Nadawanie nazw ulicom 

jest prerogatywą Rady, aczkolwiek ustawa dopuszcza możliwość wystąpienia w tym zakresie 

wojewody. Niemniej jest to według władz Gminy Więcbork wkraczanie w pewną 

suwerenność samorządu terytorialnego. Jeżeli od wszystkich organów państwa wymaga się 

tego, by stosowały prawo, to również organy administracji rządowej, takie prawo powinny 

stosować. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Władysław Rembelski powiedział, że podpisuje się pod słowami Wiceburmistrza. 

Mówił również, że wielu mieszkańców Osiedla BoWiD jest oburzonych z dwóch względów. 

Pierwszy powód jest taki, iż nikt nie potrafi znaleźć, czy też nie zna powodów, dla jakich 

osobą p. T.S, należałoby uhonorować ta ulicę. Po drugie z jakiej racji mieszkańcy tegoż 

osiedla mają płacić za głupotę niektórych ludzi. 

 

Radny Antczak stwierdził, że zastanawia się, po co radni – przedstawiciele mieszkańców 

przez nich wybrani i w ich imieniu zabierający głos, skoro ich decyzje nie są respektowane 

przez Wojewodę.  

 

Radny Andrzej Wenda pytał, czy Burmistrz Więcborka dociekał u Wojewody na czyj 

wniosek dokonał on takiej zmiany. Osobiście podejrzewa, że Wojewoda sam tej nazwy nie 

wymyślił. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka przekazał, że Burmistrz nie występował do Wojewody, 

gdyż znana jest przypuszczalna odpowiedź w tej sprawie tj., ze zgodnie z ustawa ma on 

prawo nadać nazwę ulicy, taką jaką uważa i nie musi się z tego nikomu tłumaczyć. Zgadza się 

z radnym Antczakiem, bo uważa, że skoro ustawa o samorządzie gminnym daje radzie 

miejskiej prerogatywę do ustanawiania nazw: ulic, placów etc., to dlaczego ktoś to 

uprawnienie zabiera. Zwłaszcza, że jest to robione w takim trybie, że organy gminy nie mają 

się jak odwołać. Sądy są przeciwne takiemu stanowisku i należy mieć nadzieje, że również  

w przypadku ulic nadanych przez Radę Miejską w Więcborku ich wyroki będą na korzyść 

Gminy Więcbork.   

 

Radny Jacek Kabattek zauważył, że w Sępólnie Krajeńskim jest również ulica Bojowników  

o Wolność i Demokrację. Pytał, czy również ten samorząd otrzymał Zarządzenie Wojewody 

w sprawie zmiany. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka potwierdził, że również Sępólno otrzymało takie 

zarządzenie i także ten samorząd będzie wnosił skargę do Sądu Administracyjnego. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 

 Obecnych 12 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 10 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 2 radnych 

 

 

Informację Dyrektora ZGK w zakresie remontów wykonanych w zasobach mieszkaniowych 

Gminy Więcbork przedstawiła Kierownik ds. Zasobów Komunalnych p. Jadwiga 

Szczukowska-Wrzeszcz. 
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Informacja stanowi Załącznik Nr 1 i 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodniczący Komisji potworzył dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda pytał, czy ZGK ma jakieś korzystne upusty, przy zakupie sprzętu, 

bądź materiałów do remontów w danych sklepach. Zauważył, że zakupy dotyczą głównie 

dwóch sklepów na terenie Więcborka. Zastanawiał się więc, czy Zakład ma może jakąś 

korzystną umowę z nimi zawartą, czy po prostu dokonuje zakupów tam, gdzie szybciej  

i dostępniej. 

 

Kierownik ZGK odpowiedziała, że przede wszystkim zakupu dokonuje się oczywiście tam, 

gdzie jest taniej. Zdarza się jednak tak, że w grę wchodzi kwestia awaryjności i wówczas 

zakup finalizuje się tam, gdzie akurat potrzebny materiał jest dostępny. Starają się tym 

względzie się zarządzać ekonomicznie i rozsądnie dysponować.  

 

Radny Ryszard Kłaczyński chciał wiedzieć, jak wygląda kwestia remontów w budynkach 

komunalnych, w których lokale zostały wykupione. Chodziło mu konkretnie o budynek  

w Wituni, który jego zdaniem potrzebuje pilnego remontu. 

 

Kierownik ZGK wyjaśniła, że budynek wskazany przez radnego został całkowicie sprzedany 

przez Gminę i w związku z tym każdy kto tam mieszka ma lokal wykupiony na własność. Jest 

tam założona wspólnota mieszkaniowa , która rządzi się swoimi prawami i podlega ustawie  

o własności lokali. Wspólnota jest mała i decyzje zarówno bieżące, jak i remontowe muszą  

w niej zapadać jednomyślnie. ZGK zarządza ta wspólnotą i raz do roku organizowane jest jej 

zebranie. Wówczas następuje rozliczenie środków i planowane są ewentualne prace 

remontowe. Z tego, co wie, na rok bieżący zaplanowany jest tam remont komina nie elewacji. 

Niemniej rzeczywiście budynek wymaga remontów ale kwestia finansowania leży tu po 

stronie właścicieli.  

 

Radny Kazimierz Wilczyński zapytał, czy generalnie wspólnoty na zebraniach zwiększały 

kwoty na fundusz remontowy, czy też zachowały stawki dotychczasowe. Radny pytał o to  

w kontekście szansy na poprawę estetyki budynków.  

 

Kierownik ZGK podała, że w tym zakresie pojawiło się „światełko w tunelu”. Coś zmieniło 

się już na lepsze i to zapewne radni zauważyli, chociażby na przykładzie budynków przy  

ul. Gdańskiej, Al.600-lecia w Więcborku i Powstańców Wielkopolskich. Generalnie temat 

dociepleń i remontów elewacji tj. generalnych remontów, dotyczy raczej dużych wspólnot, 

gdzie łatwiej podejmuje się decyzje z uwagi na wymaganą większość. W przypadku 

mniejszych wspólnot można mówić o bieżącej konserwacji i usuwaniu usterek. Niemniej 

nawet te mniejsze wspólnoty, chcą się zapożyczyć, wziąć kredyt i planują bardziej gruntowne 

remonty.  

 

Przewodniczący Komisji  zamknął dyskusję 

 

W tej części posiedzenia Burmistrz Więcborka przekazał informację na temat przejęcia 

ulicy Dworcowej w Więcborku od Polskimi Kolejami Państwowymi 

 

Burmistrz opierając się na wydruku z korespondencji mailowej prowadzonej  

w przedmiotowej sprawie przytoczył zapis ostatniej z dnia 21 czerwca 2018r. Osoba 

zajmująca się sprawą w imieniu PKP  poinformowała w mailu, że otrzymała wycenę działek, 
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a w dniu 22 czerwca powinna otrzymać operat dotyczący służebności, a pod koniec 

przyszłego tygodnia przekazany zostanie projekt porozumienia do uzgodnień. Wartość działki 

zmieściła się w kwocie 50.000,00  Euro i nie trzeba będzie występować  do instancji wyższej  

o zgodę na jej zbycie. Jeżeli wszystko pójdzie zgodnie z planem, to prawdopodobnie  

w sierpniu zostanie podpisany akt notarialny. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Antczak pytał, czy Gmina musi kupić ta działkę od PKP?   

 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że PKP chcąc przekazać nawet nieodpłatnie nieruchomość 

musi ją wpierw wycenić. 

 

Jaka będzie forma przekazania działki? – pytał radny Kabattek. 

 

Przekazanie na własność nieruchomości gruntowej – odpowiedział Burmistrz Więcborka. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i punkt porządku obrad. 

 

W sprawach różnych Rady Władysław Rembelski  wnioskował o nakazanie właścicielowi 

budynku MKOK uprzątniecie terenu wokół. Niech Dyrektor MGOK wyda odpowiednie 

dyspozycje w tej sprawie. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Henryk Szwochert 


